



0200023253

9 June 2015

Our Ref:

By Mass Fax

To All HKCA Members
Dear Members,

**HALF-DAY ELITE COURSE
“FINAL PREPARATION FOR AUTHORIZED SIGNATORY INTERVIEW”**

**Co-organized by
Hong Kong Construction Association &
Hong Kong Institute of Construction Managers**

**Supported by
The Society of Builders, Hong Kong**

Under the Buildings Ordinance (BO) (Cap. 123), a registered contractor (including Registered General Building Contractor [RGBC] and Registered Specialist Contractor [RSC] but excluding Minor Works Contractor) is required to provide continuous supervision to the carrying out of the building or street works in accordance with the Supervision Plan. A minimum of one person must be appointed by the registered contractor to act for the purposes of the BO, and the appointed representative is commonly known as the ‘Authorized Signatory’ (AS).

This elite course aims to provide helpful reviews and knowledge refreshment on relevant ordinances, regulations and current codes of practice for the AS interview. **Interview techniques, experience sharing and mock AS interview will be covered.**

Course Content:

1. Current AS Registration System
2. A Brief Introduction of the Contractors Registration Committee (CRC)
3. Objectives of an AS Interview
4. Knowledge to be Assessed by the CRC
 - Statutory Role, Function and Duties of Registered Contractors
 - Objectives of Buildings Ordinance and Control Mechanism
 - Local conditions and common knowledge in the industry
 - Working knowledge of BO/regulations/codes etc. and control of building works by other authorities
 - Local statutory requirements
 - Technical knowledge and practical experience
5. Mock Interview
6. Introduction of Registered Construction Manager (RCM) and its registration system
7. AS and RCM

Course Structure:

Technique and Experience Sharing	:	2.5 Hours
Mock Interview	:	1.0 Hour
Q & A Session	:	<u>0.5 Hour</u>
Total	:	4.0 Hours



Details of the course are as follows:

- Date : 11 July 2015 (Saturday)
- Time : 9:00 am - 1:00 pm
- Keynote Speakers : Cr Daniel H. T. SHUM, FHKICM, RCM, MHKIE, MHKIS, FRICS, RPE, RPS(QS)
Chairman (AS Committee of HKICM), ex-CRC Member for 8 years & current AS of RGBC
- Guest Speakers : Ex-CRC members and existing ASs experienced in the registration and assessment of AS under BO will be invited for experience sharing; and
- Guests for experience sharing will also be invited to join the Mock AS Interview and Q&A Session.
- Venue : 1st Floor, HKCA Building, 180 - 182 Hennessy Road, Wan Chai, Hong Kong
- Language : Cantonese supplemented with English
- Fee: : HKICM / HKCA / SOBHK Member - HK\$4,000.00 per person
Non-member - HK\$5,000.00 per person
- * Fee inclusive of course handouts & textbook of
《香港註冊承建商牌照全攻略 [加強版] 2014》
- Class size : 40 persons (Maximum)
- CPD Credit : 4 CPD hours and a certificate of attendance (e-certificate) will be issued

Interested parties please complete the registration form and mail together with a cheque payable to “Hong Kong Institute of Construction Managers, Limited” (Rooms 801-2, 8/F, On Lok Yuen Building, 25 Des Voeux Road Central, Hong Kong) **on or before 3 July 2015**. Should you have any queries, please feel free to contact Ms Jacko Cheung, HKCA Secretariat Office (Tel: 3978 8436 Email: jackocheung@hkca.com.hk) or HKICM Secretariat Office (Tel: 2523 2081 Email: info@hkicm.org.hk)

Yours sincerely,



Thomas Tse
Secretary General



敬啟者：

半天精讀課程「獲授權簽署人面試前的最後準備」

合辦機構：香港建造商會、香港營造師學會

支持機構：香港建築業協會

根據建築物條例 (BO) (第123章)，註冊承建商 (包括註冊一般建築承建商[RGBC]及註冊專門承建商[RSC]，但不包括小型工程承建商) 需要按照監工計劃書為建築物或街道工程提供持續的監管。註冊承建商必須委任最少一人以執行建築物條例，該委任人稱為「獲授權簽署人」。

精讀課程目的是希望透過分享相關面試題目，協助建造業人士重溫及加強對建築物條例、管制及守則的知識。課程內容主要包括面試技巧、經驗分享及模擬面試。

課程內容：

1. 現行「獲授權簽署人」註冊制度
2. 簡介承建商註冊事務委員會
3. 「獲授權簽署人」面試目的
4. 承建商註冊事務委員會評估範圍：
 - 法定職責、功能及註冊承建商的責任
 - 建築物條例及管制機制的目的
 - 本地環境及行業常識
 - 在建築物條例下的工作知識/管制/守則等，及受其他部門管制的建築工作
 - 本地法例要求
 - 技術知識和實際經驗
5. 模擬面試
6. 簡介註冊營造師 (RCM) 及其註冊制度
7. 「獲授權簽署人」及 註冊營造師

課程架構：

分享經驗及技巧	:	2.5 小時
模擬面試	:	1.0 小時
問答環節	:	0.5 小時
Total	:	4.0 Hours



課程詳情如下：

- 日期：2015年7月11日(六)
- 時間：上午9時 - 下午1時
- 主要講員：岑厚德 營造師 FHKICM, RCM, MHKIE, MHKIS, FRICS, RPE, RPS(QS)
香港營造師學會「獲授權簽署人」小組主席
曾擔任承建商註冊事務委員會成員8年
現任註冊「獲授權簽署人」
- 嘉賓講員：曾擔任承建商註冊事務委員會成員，現任註冊「獲授權簽署人」
具「獲授權簽署人」註冊及考核經驗
分享經驗的嘉賓將參與模擬面試及問答環節
- 地點：灣仔軒尼詩道180-182號 香港建造商會1樓
- 語言：粵語輔以英語
- 費用：HKICM / HKCA / SOBHK 會員 - 每位 HK\$4,000.00
非會員 - 每位 HK\$5,000.00
- *費用包括課程筆記及書籍《香港註冊承建商牌照全攻略 [加強版] 2014》
- 名額：40人
- 證書：4小時課程出席證書(電子版)

有興趣參加者，請把填妥的報名表，連同支票(支票抬頭請寫「香港營造師學會」)於**2015年7月3日或之前**寄到香港營造師學會(香港中環德輔道中25號安樂園大廈801-2室)。如有任何查詢，請聯絡香港建造商會秘書處張小姐(電話：3978 8436 電郵：jackocheung@hkca.com.hk)或香港營造師學會秘書處(電話：2523 2081 電郵：info@hkicm.org.hk)。

此致

香港建造商會全體會員

香港建造商會秘書長

謝子華

謝子華

二零一五年六月九日



半天精讀課程
「獲授權簽署人面試前的最後準備」

HALF-DAY ELITE COURSE
“FINAL PREPARATION FOR AUTHORIZED SIGNATORY INTERVIEW”

REGISTRATION FORM 報名表

Please return on or before 3 July 2015
請於 2015 年 7 月 3 日或之前回覆
(Email 電郵: info@hkicm.org.hk)

Date 日期 : 11 July 2015 (Saturday)
Time 時間 : 9:00 am - 1:00 pm
Venue 地點 : 1st Floor, HKCA Building, 180 - 182 Hennessy Road, Wan Chai, Hong Kong
灣仔軒尼詩道 180-182 號 香港建造商會 1 樓

Name 姓名 : English 英文 _____ Chinese 中文 _____

Company 公司 : _____

Membership 會員 : HKCA 香港建造商會
 HKICM 香港營造師學會
 SOBHK 香港建築業協會
 Non-member 非會員

Mobile 手機 : _____

Email 電郵 : _____

Address 地址 : _____

Payment 付款 : Please mark your name, Membership no. at the back of the cheque
請於支票背面寫上姓名及會員號碼

Cheque No. 支票號碼 : _____

Bank 銀行 : _____

Signature 簽署 : _____

Date 日期 : _____

